
10 dages forespørgsel: Kvalitetssikring af dagtilbud i Aarhus Kommune 

 

Baggrund 

EVA og VIVE er netop udkommet med en kritisk rapport over kvaliteten af det pædagogiske 

læringsmiljø i daginstitutioner og dagplejer. Det er meget bekymrende læsning, for det fremgår, at 

over en tredjedel af landets institutioner leverer et utilstrækkeligt niveau. Som hovedkonklusion peger 

undersøgelsen på, at der bl.a. er behov for understøttelse af børnefællesskaberne, udvikling af mere 

responsive og sensitive samspil mellem personale og børn, større bredde i de aktiviteter, børnene 

tilbydes, samt understøttelse af børnenes leg. 

Forskning af bl.a. Heckman peger på, at tidlig investering i børns liv har afgørende betydning for 

børns udvikling og færdigheder sidenhen. Derfor er en høj kvalitet på 0-2 års området en vigtig 

prioritet for enhver kommune.  

Sidste år vedtog byrådet en ny tilsynsmodel efter anbefaling fra rådmanden for børn og unge. I 

byrådsdebatten fra 08. juni 2022 udtrykte vi i Socialdemokratiet bekymring for, om modellen lagde 

op til tilstrækkeligt med besøg og kvalitetssikring i dagtilbuddene. Set i lyset af den nationale 

undersøgelse fra EVA og VIVE er disse bekymringer nu vokset. Derfor ønsker vi svar på følgende: 

 

- Hvor mange tilsyn på 0-2 års området er der holdt på nuværende tidspunkt? 

- Vil Børn og Unge magistratsafdelingen delagtiggøre byrådet i, hvordan kvaliteten ser ud i 

Aarhus’ forskellige dagtilbud? 

- Hvordan sikrer Børn og Unge magistratsafdelingen, at kvaliteten er høj i byens dagtilbud? 

- Hvorledes følges der op på de steder, hvor der ikke en høj nok kvalitet i det pædagogiske 

læringsmiljø? 

- Hvilke initiativer påtænker Børn og Unge magistratsafdelingen at igangsætte på baggrund af 

netop offentliggjorte rapport fra VIVE? 

 

 

På vegne af Socialdemokratiet, 

 

Jasmine Søgaard 

Eva Borchorst Mejnertz 

 

 


